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J e g y z ő k ö n y v 
 
Készült: Vácrátót Község Önkormányzat Képviselő-testület Pénzügyi, Ügyrendi, Ellenőrzési, 
Gazdasági, Településfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottságának, valamint Vácrátót Község 
Önkormányzat Képviselő-testület Népjóléti, Szociális, Egészségügyi, Oktatási, Nevelési, Művelődési, 
Hírközlési és Sport Bizottságának 2012. április 02-án (hétfőn) 18.30 órakor tartott ülésén. 
 
A testületi ülés helye: Polgármesteri Hivatal, Tanácsterem 

2163 Vácrátót, Petőfi tér 3. 
 
Jelen vannak: Garamszegi Géza  polgármester 

Csonka Ferencné  PEB elnök 
 Bolvári Attila  tag 
 Monori Szilárd  tag 
 Arató Balázs  külső tag 
 Grezner Istvánné  külső tag 
 Wildmann Erika  Szoc.Biz.elnök 

              Monori Szilárd  tag 
              Koncsorné Hremó Mónika  külső tag 
              Kissné Strihó Mária             külső tag 
              Szerencsés Istvánné                   külső tag 
 

 Matyó Anikó  jegyző 
 

Meghívott vendégek: Nábelekné Dobrovócki Adrienn  élelmezésvezető 
 Papp István  alpolgármester 
 
Jelen van még:  dr. Rohrbeck István  ügyvéd 
 
Jegyzőkönyv-vezető: Mikes Nóra igazgatási előadó 

 
Csonka Ferencné a Pénzügyi Bizottság elnöke köszöntötte a megjelenteket, megállapította, hogy a 
Pénzügyi Bizottság 5 tagja jelen van a Bizottság határozatképes, majd ismertette a napirendi pontot.  
 
A Pénzügyi Bizottság a napirendi pontra tett javaslatot egyhangú 5 igen szavazattal elfogadta.  
Csonka Ferencné, elnök átadta a Szociális Bizottság elnökének Wildmann Erikának a szót. 
 
Wildmann Erika elnök köszöntötte a megjelenteket, megállapította, hogy a Szociális Bizottság 5 tagja 
jelen van, a bizottság határozatképes, majd ismertette a napirendi pontokat.  
 
A Szociális Bizottság a napirendi pontra tett javaslatot egyhangú 5 igen szavazattal elfogadta.  
 
Koncsorné Hremó Mónika Szoc.Biz külső tag bejelentette, hogy a kórházban ügyeletes, ezért a 
mobiltelefonja be lesz kapcsolva. 
 
A Bizottságok a bejelentést tudomásul vették. 
 
A bizottsági ülésről, lakossági részről, videofelvétel készül. 
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Napirendi pont: 
 
1./ Jelentés Vácrátót Község Önkormányzatának fenntartásában tartozó főzőkonyha működéséről, 
valamint a közétkeztetés jelenlegi helyzetéről szakmai, gazdaságossági szempontok alapján. 
 
1./ Napirend: 
 
Tárgya: Jelentés Vácrátót Község Önkormányzatának fenntartásában tartozó főzőkonyha 
működéséről, valamint a közétkeztetés jelenlegi helyzetéről szakmai, gazdaságossági szempontok 
alapján 
 
Meghívott vendég:  Nábelekné Dobrovócki Adrienn  élelmezésvezető  
Jelen van még:  dr. Rohrbeck István ügyvéd 
 
Garamszegi Géza polgármester tájékoztatásként elmondta, hogy a közétkeztetés témaköre az 
összevont bizottsági ülés mai napirendi pontja, amit korábban a testület is tárgyalt már. Pénzügyi okai 
vannak annak, hogy ez a konyhai ellenőrzés elkezdődött. A 2011. évi konyhai bevétel ugyanis 11.748 
eFt-volt, míg a kiadás 19.158 eFt, így a különbözet közel 9 millió Ft. A 2012. évi költségvetésben 
12.288 eFt-tal tervezték a bevételt, míg a kiadást 21.184 eFt-tal, tehát az eltérés mértéke még több. 
Nem kizárólag vácrátóti jelenségről van szó. Eddig sem az élelmezésvezető, sem pedig a konyha 
munkáját nem ellenőrizte a testület. A lakosság körében elhangzott, hogy a konyhán 10 millió Ft-ot 
sikkasztottak, de erről szó sincs. A szomszédos településeken is téma a konyha fenntartása, 
üzemeltetése, mivel a rendszer mindenütt rosszul működik. A nyersanyag normánál az 
Önkormányzatok nem kérhetnek több pénzt a szülőktől, tehát bevételre, ezen felül nem, tehetnek szert. 
A konyhai szakfeladaton jelentkezik a bér, annak a járulékai és a rezsi, de ez eddig is így volt. 
Azonban nem mindegy, hogy mennyi a mínusz. Ezért javasolta a Pénzügyi Bizottság, hogy meg kell 
vizsgálni a konyha működését. 2012. február 27-én hétfőn 8.00 – 18.00 óráig tartott ellenőrzést a 
Pénzügyi Bizottság a konyha kapcsán, de rájöttek, hogy komplex átvizsgálást igényel a konyha 
ellenőrzése. Az Önkormányzatnak kötelessége, hogy a pénzügyi dolgokat ellenőrizze. Azt is tudja a 
bizottság, hogy a bér és a rezsi szerepel a konyhai szakfeladaton. A hiány sajnos mindegyik 
Önkormányzatot érinti. Nem csak a konyha kapcsán fognak a különbséggel foglalkozni, hanem az 
összes többi intézménynél is, ugyanis szigorúbb gazdálkodást próbálnak bevezetni 2012. évtől. 
Tájékoztatásként elmondta, hogy a Képviselő-testület korábbi ülésén úgy döntött, hogy egy szakcéget 
bíz meg a konyhai ellenőrzés elvégzésével, akinek a képviselője el is jön a mai bizottsági ülésre és 
választ ad a felmerülő kérdésekre. Véleménye szerint lehetséges, hogy nem lesz értelme megtartani a 
csütörtöki KT ülést, hogy jól körül tudják járni ezt a témát. A konyhai dolgozóknak a polgármester a 
munkáltatója, de a 13 éves polgármestersége alatt ő egyszer sem ment át a konyhára és nem ellenőrizte 
az alkalmazottakat. Ő a konyháról soha nem szedett be pénzt. A konyha működése mindig biztosított 
volt, ami most az ülés tárgya is. Nem kell az Önkormányzatnak magyarázkodnia, hogy miért kezdte el 
az ellenőrzést. Ő kizárólag a jelentésből kifolyólag foglalkozott a számadatokkal.  
 
Csonka Ferencné PEB elnök megkérdezte, hogy van-e a bizottság tagjainak kérdése, vagy esetleg 
hozzászólása a napirendi ponthoz? 
 
Garamszegi Géza polgármester közölte, hogy Nábelekné Dobrovócki Adrienn a felvétele kapcsán ezt 
nyilatkozta a testület előtt „Ha őt választják meg, akkor több sütemény, több friss gyümölcs lesz a 
konyhán, nem fog használni mirelit zöldségeket, kizárólag friss gyümölcsöt és zöldséget. Nem híve a 
mirelit áruknak.” Kihangsúlyozza, hogy ő személy szerint egyszer sem volt a konyhán ellenőrzést 
tartani. 
 
Monori Szilárd tag kijelentette, hogy az ellenőrzés alkalmával találkoztak friss gyümölcsről és 
zöldségről szóló számlákkal. Ezen kívül tisztított zeller és répa szerepelt még a számlákon, nem pedig 
mirelit. 
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Garamszegi Géza polgármester elmondta, hogy a testület minden év decemberében határozza meg a 
következő évi étkezési térítési díjakat, ezt a keretet kell megtölteni tartalommal.  
A konyhán van egy számítógépes program, ami segíthetné az élelmezésvezető munkáját, és pontosan 
kiszámítja, a szükséges nyersanyag mennyiséget. 
Korcsoportonként más-más az étel mennyiség, ami a gyermekek részére szükséges. Ezen kívül nem 
nagykereskedésből történik a beszerzés, mivel helyi kisboltból is vannak számlák, nem pedig 
őstermelőtől. Objektív dolgokról van szó. Egy ilyen konyhán a véleménye szerint lehet sütni és 
dagasztani, de ezt a helyi konyha kapcsán ő még nem tapasztalta.  
 
Wildmann Erika Szoc.Biz. elnök megkérdezte, hogy a szociális bizottságnak van-e kérdése? 
 
Garamszegi Géza polgármester szerint a szakfeladatos kimutatás nem teljes, ugyanis a közüzemi 
számlák egy része nincs is rákönyvelve a konyhára. Kizárólag a gázszámla összege szerepel a 
szakfeladaton. 
 
Wildmann Erika Szoc.Biz elnök véleménye szerint a jelentésnek alternatívákat kellett volna adnia arra 
vonatkozóan, hogy a konyhán a hiány hogyan csökkenthető.  
 
Garamszegi Géza polgármester javasolta, hogy közelítsék meg ezt a témát egy másik oldalról. 
 
Csonka Ferencné PEB elnök tájékoztatásként elmondta, hogy a 2012. évi költségvetést 19 millió Ft-tal 
tervezték. Ez az összeg nagyobb lett volna, ha a telekadó nem kerül bevezetésre, így ez a hiány 7,2 
millió Ft-tal csökkent. Szakfeladatonként nézték végig a költségvetést, azt ellenőrizték, hogy hol 
tudnak még csökkentéseket elérni. Eddig úgy tudta a testület, hogy a konyhán 250 főre főznek, ezzel 
szemben összesen 180 fő a maximális létszám, akik igénybe veszik az étkezést. Nem voltak konkrét 
adataik, amikre támaszkodhattak. A konyhai dolgozók befizetéseit például nem találták meg az 
anyagban. A testületnek és a bizottságoknak nem az a céljuk, hogy megszüntessék a konyhát, hanem 
az, hogy a hiányt lecsökkentsék. Ezt sem a testület, sem pedig a bizottságok nem mondták még 
egyetlen szóval sem. A könyvvizsgáló minden évben elkészíti a jelentését, amit a testület elé 
terjesztenek, azonban a biztonságos gazdálkodásért a testület, annak szabályszerűségéért a 
polgármester a felelős. Úgy érzi, és úgy gondolja, hogy további szakfeladatokat is meg fognak 
vizsgálni annak érdekében, hogy a 19 millió Ft-os hiány csökkenthető legyen. 
 
Megérkezett Varga Andrea a Zóna Kft. képviselője. 
 
Garamszegi Géza polgármester bemutatta a jelenlévőknek Varga Andreát a Zóna Kft. képviselőjét, aki 
részt vett a konyhai ellenőrzésben és a jelentés elkészítésében.  
 
Varga Andrea a Zóna Kft. képviselője elmondta, hogy a polgármester úr kérte fel a cégét a konyhai 
ellenőrzésre. Egyik délben kijött a kollégájával és helyszíni szemlét tartottak a konyhán. Az ellenőrzés 
kapcsán a polgármester úrtól kaptak egy negyedéves anyagot, ezen kívül a helyszíni szemle során az 
élelmezésvezetőtől is kérdeztek pár dolgot. Az ellenőrzés után nyersanyag kiszabatot készítettek, amit 
az élelmezésvezetőnek is el kellett volna készítenie. A konyhán azonban a gyakorlat és hagyományok 
alapján történik a kimérés. A szakmai szabályokat nem tartják be. Az ellenőrzés és visszaellenőrzés 
követhetetlen a konyhán. A konyhán a számítógépes rendszert nem igazán használják a hardver és 
szoftver hibája miatt. Szállítólevelet szintén nem használnak, így bizonytalan az iskolába átvitt étel 
mennyisége. Nem tudni, hogy mennyit főznek. A jelentésükben foglaltakat dietetikus készítette el. 
Átlagos árakat használtak a számítások során. Véleményük szerint az étlap minősége nem áll arányban 
a nyersanyag norma kerettel, ugyanis ettől színvonalasabb étlapot is lehetett volna készíteni. A 
nyersanyag normától 30 %-kal több volt a felhasználás a számításaik szerint. A használt étlap az OTH 
előírásoknak nem felel meg, finomított pékárukat nem lehetne adni a gyermekeknek. A konyha 
megtehetné, hogy saját maguk készítik el a gyermekeknek a pékárut. Ezt hatékonyan meg lehetne 
oldani. 
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Garamszegi Géza polgármester a konyhán 180 – 200 fő a maximális létszám, ezen kívül júniusban és 
júliusban leállás van a konyhán. Ha átlagot számítunk, akkor kb. 150 fő az, akire napi szinten főz a 
konyha. 
 
Varga Andrea a Zóna Kft. képviselője közölte, hogy a polgármester úr nem javaslatokat kért tőlük, 
hanem azt, hogy a jelenlegi helyzetet térképezzék fel. A kollégája a konyhai gépek állapotát is 
megnézte, de a gépek igen rossz állapotban vannak, a közeljövőben ezzel kapcsolatban lehetséges, 
hogy gondok lesznek. Tehát fenntartási költségek lesznek itt is, ezzel is számolnia kell az 
Önkormányzatnak. Olyan régi gépek vannak a konyhán, amiknek a gyártása már megszűnt, így félő, 
hogy nem lehet őket megjavítani. Az ő cége felmérte a jelenlegi állapotokat, nem készítettek 
összegzést. 
 
Garamszegi Géza polgármester elmondta, hogy Vácdukán 2011. márciusából működik a kiszervezett 
konyha. A kiadások ezáltal a konyhán lecsökkentek, így az Önkormányzat elérte a célját ezen a téren. 
A vácdukai polgármester elmondása szerint az étel minősége jó, mindenki meg van elégedve. Sződön 
400 adagra főznek napi szinten, a konyhán  6 fő dolgozik, ezzel szemben Csomádon 3 fő a konyhai 
alkalmazottak létszáma kb. 150-180 az adagszám. Javasolni fogja a bizottsági ülés végén, hogy a 
csütörtökre tervezett testületi ülést halasszák el, ugyanis jól körül kell járni ezt a témát. 
 
Monori Szilárd tag megkérdezte, hogy mivel foglalkozik a Zóna Kft? 
 
Varga Andrea a Zóna Kft. képviselője tájékoztatásként elmondta, hogy a cége közétkeztetéssel 
foglalkozik, de a konyha ellenőrzése kapcsán szakértőként voltak jelen. A cége Pest megyében 
étkeztet, főként Dabason, közel 20 éve működnek. A Zóna Kft. nem adott és nem is fog adni ajánlatot 
az étkeztetésre, ha esetleg a kiszervezés mellett dönt a testület. Véleménye szerint a szervezettségnek 
van a legfontosabb szerepe a működésben. 
 
Garamszegi Géza polgármester kijelentette, hogy a nyersanyag normatíva az alapja mindennek, legyen 
a konyha helyben, vagy esetleg működjön kiszervezett formában. A testület minden év decemberében 
állapítja meg a norma összegét, mely a vizsgálat szerint jól lett megállapítva, így nem kell 
szégyenkezniük miatta. Valaki az elmúlt ülésen azt mondta, hogy a váci kórházban pocsék a kaja, de 
szerinte ez nem igaz, ő soha nem mondana ilyet az ételre, ugyanis amikor kórházban volt, akkor ő is 
evett abból az ételből. 
 
Varga Andrea a Zóna Kft. képviselője megerősítette, hogy valóban nincs gond a norma 
megállapításával.  
 
Wildmann Erika Szoc.Biz. elnök összegezte tehát, hogy korábban már felmerült a létszámcsökkentés 
kérdése, vagy esetleg az adaglétszám növelése a konyha kapcsán. Megkérdezte Varga Andreát, hogy 
ha ebben gondolkodna a testület, akkor mi lenne a meglátása? 
 
Varga Andrea a Zóna Kft. képviselője közölte, hogy ilyen mélységben nem folytak bele a dolgokba. 
Máshol úgy oldják meg a gyermekek tízóraiztatását, hogy besegítenek a pedagógusok és a gyermekek 
az osztály termekben kapják meg az ételt. Így nem kell a 2 fő a konyhára tízóraiztatás esetén, kizárólag 
ebédeltetéshez. Szerinte azonban az ebédnél is lehetne időt spórolni. 
 
Wildmann Erika Szoc.Biz.elnök megkérdezte, ha esetleg nőne az adagszám a konyhán, akkor lehetne 
gazdaságosabban működtetni azt? 
 
Varga Andrea a Zóna Kft. képviselője szerint, mind a gyermek adagszámot, mind a vendég 
adagszámot növelni kellene ahhoz, hogy gazdaságos legyen a működtetés. Az ellenőrzés során 
megállapították, hogy az ovisoknál 80-90%-os az étkezési arány, az alsós diákok esetében ez 80 %, a 
felsősök pedig nagyon kevesen étkeznek.  
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Monori Szilárd tag megkérdezte Varga Andreától, hogy szemrevételezés alapján, hogyan tudják 
eldönteni, hogy egy konyhán működő üst meddig üzemképes? 
 
Varga Andrea a Zóna Kft. képviselője közölte, hogy ha már egyszer elromlott az üst, de meg lett 
javítva, az még egyszer el fog romlani. A gázzsámoly és annak feje már kb. 20 éves, ebből is 
gondolják, hogy belátható időn belül pótolni vagy karbantartani kell majd.  
 
Monori Szilárd tag megjegyezte, hogy a 12. oldalon olvastak erről a jelentésben. Amennyiben 
tálalókonyha lenne, akkor kellene működési engedélyt kérni rá? 
 
Varga Andrea a Zóna Kft. képviselője közölte, hogy kiadnák vállalkozónak teljes egészében a 
konyhát, akkor az ő felelőssége lenne a működés és a szükséges engedélyek bekérése. Ha azonban 
tálalókonyha lenne a konyha, akkor az Önkormányzat is felelős lenne a működtetésért. Tálalókonyha 
esetén a szakcég főzné meg az ételt, a konyhán csak az adagok kiosztása történne. 
 
Monori Szilárd tag a jelentésben az OTH-ra utalnak, de mivel az ő ajánlásuk nem jogszabály, így azt 
egyik hatóság sem veszi figyelembe. 
 
Varga Andrea a Zóna Kft. képviselője közölte, hogy az OTH szakértője szerint az ajánlás törvényi 
formába lesz foglalva, ezért fel kell készülni a bevezetésre. 
 
Monori Szilárd tag megjegyezte, hogy a jelentés olvasása közben 3 x talált utalást arra, hogy a konyhát 
ki kell szervezni és külső céget kell megbízni a működtetéssel. 
 
Varga Andrea a Zóna Kft. képviselője szerint, ha másként nem, legalább ajánlati szinten meg kellene 
tenni a szükséges lépéséket a kiszervezést illetően. A lehetőségeket meg kellene vizsgálni, ez nem 
kerül semmibe az önkormányzatnak. Az ellenőrzés során megállapították, hogy a műszaki 
előírásoknak nem felel meg a konyha, de eddig még ebből nem adódott problémájuk. Az is gondot 
jelent, hogy kizárólag egy útvonalat használnak a konyhán, tehát a földes áru azon az úton megy 
keresztül, ahol a készétel is. 
 
Garamszegi Géza polgármester kijelentette, hogy kiszervezés esetén még bérleti díjat is fizetne a cég, 
ami kb. 50.000,-Ft/hó összeg lenne. 
 
dr. Rohrbeck István ügyvéd bemutatkozott a bizottságoknak és elmondta, hogy ő Nábelekné 
Dobrovócki Adriennt képviseli. Ismerős neki Vácrátót és a polgármester úr, ugyanis a fia január végén 
tőle vett át egy kupát az itt rendezett futballtornán. Az előzőekben elhangzottak során félreérhető 
válaszokat hallott, ugyanis a polgármester úr azt mondta, hogy a Képviselő-testület bízta meg a Zóna 
Kft-t a konyhai ellenőrzéssel, ezzel szemben Varga Andrea azt mondta, hogy a cégét a polgármester úr 
bízta meg. Ha született a konyhai ellenőrzéssel kapcsolatban Képviselő-testületi határozat, akkor abból 
szeretne egy példányt kérni. Megkérdezte, hogy mennyire független ez a jelentés, ami készült a 
konyha ellenőrzéséről, ugyanis élelmezési szakértőt, esetleg független szakértőt kellett volna felkérni 
az ellenőrzésre. Véleménye szerint a korrektséghez hozzátartozott volna, ha a meghívón feltüntetésre 
kerül az, hogy meghívást kapott a Zóna Kft. képviselője is az ülésre, így felkészülhettek volna a 
jövetelére. Megkérdezte Varga Andreától, hogy ki kérte fel őt a jelentés elkészítésére? 
 
Varga Andrea a Zóna Kft. képviselője kijelentette, hogy őt a polgármester úr kérte fel a jelentés 
elkészítésére, de ő Képviselő-testületi határozatot nem kapott erről. Az Önkormányzat SZMSZ-e írja 
elő, hogy mi a menete ezeknek a dolgoknak. 
 
Garamszegi Géza polgármester hozzátette, hogy ő Képviselő-testületi felhatalmazás alapján rendelte 
meg a konyha ellenőrzését. Ha igény van rá, akkor felkérhetnek egy másik független szakértőt az 
ellenőrzésre, az Önkormányzat természetesen áll elébe. Esetleg a belső ellenőrt is fel lehetne kérni a 
pénzügyi ellenőrzésére. 
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dr. Rohrbeck István ügyvéd megjegyezte, hogy ez az egész ellenőrzés ebben a formában támadható, ha 
bíróságra kerülne ez az ügy. 
 
Varga Andrea a Zóna Kft. képviselője elmondta, hogy ha nem adott volna az ellenőrzésről jelentést a 
Zóna Kft. az Önkormányzatnak, akkor benyújthatta volna ajánlatát a közétkeztetésre, de mivel 
szakértőként vettek részt az ellenőrzésben, így már nem nyújthatnak be ajánlatot. A Zóna Kft. már 
több szakértői vélemény készítésén van túl, tehát a cégük nem csak közétkeztetéssel foglalkozik, 
hanem szakértéssel is. 
 
dr. Rohrbeck István ügyvéd felhívta a figyelmet, hogy a belső ellenőr Benedek Mária és segítője Nagy 
Mónika korábban már vizsgálták a konyhát pénzügyi szempontból. Az általuk készített 
jegyzőkönyvben foglaltak szerint azt rendben találták.  
 
Garamszegi Géza polgármester közölte, hogy az teljesen más jellegű ellenőrzés volt, de a belső ellenőr 
vizsgálatát senki sem vitatja. A Zóna Kft. által készített jelentés azt támasztja alá, hogy sokkal 
nívósabb ételt is lehet készíteni a nyersanyag norma összegéből, mint amit a konyhán adnak a 
gyermekeknek.  
 
dr. Rohrbeck István ügyvéd megjegyezte, hogy közös cél az, hogy költséghatékonyabb legyen a 
konyha működése, de emellett a gyermekek étkezése megfelelő minőségben és mennyiségben 
biztosított legyen. Tisztázott tényállást javasol. Tudomása szerint a Zóna Kft. kb. 10 percet 
tartózkodott a konyhán, mely alapján nem lehet vizsgálatot végezni. Megkérdezte, hogy milyen 
okiratok alapján készítették el a jelentésüket? A 4.1 pont a nyersanyag gazdálkodásról szól, melyben a 
sütőpor mennyiségére tesznek megjegyzést. Ő úgy tudja, hogy majdnem minden héten készül 
sütemény a konyhán, ezért nem érti a jelentésben foglaltakat, nem érti, hogy mi alapján vizsgálódtak. 
Az élelmezésvezető elmondása szerint az Önkormányzat minden egyes alkalommal kap kóstolót a 
süteményekből. Ha a jelentést egy negyedév vizsgálata alapján készítették el, akkor tudniuk kellett 
volna, hogy milyen rendszerességgel sütnek a konyhán. 
 
Varga Andrea a Zóna Kft. képviselője elmondta, hogy 2011. október, november, december hónapot 
vizsgálták és azt vették alapul.  
 
dr. Rohrbeck István ügyvéd megkérdezte Varga Andrától, hogy kapott-e arra vonatkozóan 
tájékoztatást, hogy mennyi a havi megtakarítás a konyhán? 
 
Varga Andrea a Zóna Kft. képviselője közölte, hogy ő a beszállítói számlákat és a leltárt is megkapta 
az Önkormányzattól. 
 
dr. Rohrbeck István ügyvéd megjegyezte, hogy a jelentésben nem talált utalást arra vonatkozóan, hogy 
havonta mennyi megtakarítást érnek el a konyhán. 
 
Nábelekné Dobrovócki Adrienn élelmezésvezető köszöntötte a jelenlévőket, elmondta, hogy őt a 
konyhai ellenőrzésről senki nem tájékoztatta, nem tudott arról, hogy ellenőrzés van a konyhával 
kapcsolatban. Őt eddig még nem hallgatta meg senki, úgy érzi, hogy megkerülték őt, és a bizottsági 
ellenőrzésre sem hívták meg, csak kb. 15 órakor szóltak neki, hogy jöjjön át a Polgármesteri 
Hivatalba, mert kérdéseket szeretnének neki feltenni. Tájékoztatásként elmondta, hogy a receptúrákat 
szakácskönyvből egyenként viszi fel a gépbe, ugyanis az élelmezésvezetői tanfolyamon őket erre 
tanították meg és ezt kérték tőlük, így ez alapján készítik el a napi ételeket. A receptúra napra készen 
fel van vezetve a gépbe. Ezen kívül kiszabatot is készít, amit Őrbottyánból kapott meg, mivel az előző 
élelmezésvezető ilyen iratot nem hagyott maga után a konyhán. Az óvodai és iskolai hiányzások nem 
követhetők, de ezt több alkalommal jelezte a vezető óvónő és az iskolaigazgató felé. Amióta ő itt 
dolgozik ez probléma, de megpróbálta ezt rendezni, nem sikerült. Kb. a tízórai után kapja meg napi 
szinten a létszámot, ami alapján kellene a konyhán főzni. Anyagleltár készült a konyhán, de csak 
akkor kell raktárleltárt készíteni, ha raktáros is dolgozik a konyhán. Számviteli bizonylatai vannak, ő 
minden esetben nettó összegekkel számol, eddig minden egyes alkalommal rendben volt mindene, 
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ugyanis mindig elszámolt a pénzügyes kollégákkal az Önkormányzatnál. Több alkalommal volt 
szakhatósági ellenőrzés a konyhán, erről jegyzőkönyvek készültek. Ezen kívül a belső ellenőr a 
kollégájával is tartott ellenőrzést a konyhán, akik az ellenőrzés során kérdéseket tettek fel neki és így 
készítették el az ellenőrzésről készült jegyzőkönyvet. Ismertette Benedek Mária és Nagy Mónika 
ellenőrzésének jegyzőkönyvében foglaltakat. Az idő alatt amióta ő az élelmezésvezető beszerezték a 
konyha működési engedélyét, felülvizsgáltatták a HACCP rendszert, aktualizálták a munkaköri 
leírásokat. Ezen kívül naprakészen történik a számlák vezetése is. Kéthetente történik az elszámolás a 
pénztár felé, ezen kívül ellátmányt kap az Önkormányzattól. Háromhavonta számol el  a pénzügyi 
előadók felé, ugyan a 2012. I. negyedévi elszámolással még nem készült el, mivel az iskolából még 
nem kapta meg az elszámoláshoz szükséges adatokat.  
 
Varga Andrea a Zóna Kft. képviselője kijelentette, hogy nem személy elleni támadásról van szó a 
konyha ellenőrzése kapcsán, ehhez ő ilyen formában nem tud hozzászólni. 
 
Csonka Ferencné PEB elnök elmondta, hogy a Pénzügyi Bizottság a 2011. évi IV. negyedévet 
ellenőrizte. Az élelmezésvezetőt nem azért hívták fel az ellenőrzésre, mert be akartak neki számolni az 
eredményről, hanem azért, hogy segítséget nyújtson a bevétel és kiadás különbözete kapcsán.  
 
Nábelekné Dobrovócki Adrienn élelmezésvezető kijelentette, hogy a költségvetési adatokat nem látja, 
ő kizárólag a nála lévő iratokkal tud érvelni.  
 
Csonka Ferencné PEB elnök megköszönte, hogy felhívták a figyelmét arra, hogy van belső ellenőrzési 
jelentés a konyhán, mivel ő eddig erről nem tudott.  
 
Matyó Anikó jegyző megjegyezte, hogy 2010. évben volt utoljára belső ellenőrzés a konyhán. 
 
Csonka Ferencné PEB elnök megkérdezte, hogy a konyha miért nem számolt be évente a 
működéséről, ugyanúgy, mint ahogy a többi intézmény? 
 
Garamszegi Géza polgármester nem tudja, hogy mit kérdezhetett volna a Pénzügyi Bizottság az 
ellenőrzés előtt az élelmezésvezetőtől? 
 
Varga Andrea a Zóna Kft. képviselője közölte, hogy ehhez a témához neki már nincs köze. 
 
dr. Rohrbeck István ügyvéd megkérdezte, hogy a 9. oldalon kimutatott 30 %-os eltérés számszakilag 
le van-e vezetve valahol? 
 
Varga Andrea a Zóna Kft. képviselője kijelentette, hogy átlagos értékekkel számoltak és így jött ki a 
30 %-os eltérés. Egyetértett az élelmezésvezetővel abban, hogy valóban minden nap 9 óráig le kell 
jelenteni az óvodai és iskolai gyermeklétszámot ahhoz, hogy tudják, mennyi adag ételt kell készíteni 
ebédre. Ha szakcég végezné az étkeztetést, akkor kőkeményen ki kellene fizetnie az Önkormányzatnak 
a különbözetet.  
 
Szerencsés Istvánné külső tag, aki egyben vezető óvónő közölte, hogy az első hiányzási napon minden 
esetben fizet a szülő az étkezésért, de másnaptól kezdve már nem. A szombati tanítási napon kivétel 
volt és valóban nem működött a lejelentés a konyha felé. Az óvodában 9 óránál előbb nem tudják 
lejelenteni a hiányzásokat. 
 
dr. Rohrbeck István ügyvéd kérte Nábelekné Dobrovócki Adrienn élelmezésvezetőt, hogy mondja el, 
hogyan történik az árubeszerzés a konyhán. 
 
Nábelekné Dobrovócki Adrienn élelmezésvezető elmondta, hogy a szomszédos élelmezésvezetőknél 
tájékozódott a beszállítókról és azok közül próbálta meg a legkedvezőbbeket kiválasztani és azoktól 
megrendelni a szükséges nyersanyagokat.  
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Varga Andrea a Zóna Kft. képviselője szerint az ellenőrzés alkalmával azt vették észre, hogy több volt 
a beszerzés, mint ami indokolt lett volna. 
 
Horváth Mátyás tag megkérdezte, hogy nem lehetséges-e az, hogy később használják fel a beszerzett 
árukat a konyhán? 
 
Varga Andrea a Zóna Kft. képviselője szerint ez nem valószínű, ugyanis a következő héten is volt pl. 
cukor beszerzés. 
 
Nábelekné Dobrovócki Adrienn élelmezésvezető kijelentette, hogy kizárólag egy héten egyszer 
történik szárazanyag beszerzés a konyhán. 
 
dr. Rohrbeck István ügyvéd véleménye szerint fontos a teljes körű ellenőrzés és vizsgálat a konyhán, 
kizárólag ez alapján lehet a testületnek korrekt döntést hozni a konyha további működése kapcsán. 
Javasolta, hogy próbáljanak közösen leülni és egyeztetni, mivel közös erővel tudnak csak döntést 
hozni. 
 
Garamszegi Géza polgármester kijelentette, hogy ő egyszer kezdeményezett beszélgetést Nábelekné 
Dobrovócki Adrienn élelmezésvezetővel, de ő nem volt hajlandó leülni, lehetséges, hogy a betegsége 
miatt. 
 
Nábelekné Dobrovócki Adrienn élelmezésvezető válaszolva a felvetésre elmondta, hogy a 
polgármester úr nem volt hajlandó leülni egyeztetni vele és a konyhai dolgozókkal, hiába kérték őt, 
hogy beszéljenek. Sajnos olyan vádakat hall vissza a faluból, hogy ő és a konyhai dolgozók loptak a 
konyháról! 
 
Matyó Anikó jegyző tudomása szerint nincs törvényi előírás arra, hogy hány dolgozót kell 
foglalkoztatni a konyhán. Helyi viszonylatban úgy tudják, hogy 50 adagra kell 1 főt alkalmazni, de ez 
nincs lefektetve sehol sem. Megkérdezte Varga Andreát, hogy van-e erre valamiféle törvényi előírás? 
 
Varga Andrea a Zóna Kft. képviselője elmondta, hogy ezt jogszabály valóban nem írja le, mindenhol 
mások a helyi viszonyok ezen a téren. Ökölszabály, hogy 50 adagra kell 1 fő alkalmazottat számolni, 
de ettől természetesen el lehet térni. A rentábilis működés a legfontosabb, de ha nincs rá keret, akkor 
nincs mit tenni. 
 
Garamszegi Géza polgármester megkérdezte Varga Andreától, hogy kötelező-e étkezniük az óvodai és 
iskolai dolgozóknak? Eddig ugyanis fizettek az étkezésért, de 2012-től, amióta nem kapnak étkezési 
jegyet, már nem fizetnek. Megkérdezte a konyhai dolgozókat, hogy ők étkeznek-e a konyhán? 
 
Galgócziné Farkasdi Katalin szakácsnő tájékoztatásként elmondta, hogy hetente maximum kétszer 
étkeznek a konyhán, mivel a fizetésükből több étkezést nem tudnak kifizetni.   
 
Garamszgi Géza polgármester megkérdezte, hogy lehet-e kötelezni a dolgozókat az étkezésre? 
 
Nábelekné Dobrovócki Adrienn élelmezésvezető tudomása szerint 2012. január 1. napjától nem 
kötelező étkezniük az óvodai és konyhai dolgozóknak. Ő kb. 854 eFt-ért vásárol, de az Önkormányzat 
költségvetési oldalát nem ismeri, neki ezekre a dolgokra nincs rálátása. 
 
Matyó Anikó jegyző szerint fenntartói oldalról kellene megfogalmazni az igényeket az 
élelmezésvezető felé, így ráláthatna a költségvetési oldalra is. 
 
Wildmann Erika Szoc.Biz. elnök javasolta, hogy kérjenek fel másik szakértőt, aki mindent 
végigellenőriz és korrekt módon ad tájékoztatást a konyha működéséről. 
 
20.20 órakor Varga Andrea a Zóna Kft. képviselője elhagyta a termet. 
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Nábelekné Dobrovócki Adrienn élelmezésvezető tájékoztatásként elmondta, hogy lett volna lehetőség 
a konyhai adagszám növelésre, mivel több alkalommal érkezett megkeresés a szomszédos 
Önkormányzatoktól erre vonatkozóan. Nem tudja, hogy miért nem történt ebben előrelépés. 
 
Matyó Anikó jegyző megerősítette az élelmezésvezető által elmondottakat, de ez az alkalmazotti 
létszám miatt nem jött össze. Ha elfogadták volna más település megkeresését, akkor fel kellett volna 
venni alkalmazottakat a konyhára az adagszámtól függően, valamint szállító járművet is kellett volna 
vásárolni. 
 
Garamszegi Géza polgármester kérte az élelmezésvezetőt és a konyhai dolgozókat, hogy a faluban 
terjedő pletykáknak ne üljenek fel, mivel őt is többször meggyanúsították már bizonyos dolgokkal. 
 
Csonka Ferencné PEB elnök megjegyezte, hogy ő Pénzügyi Bizottsági elnökként kizárólag a 
gazdaságosságra tud törekedni, ez az elsődleges célja. 
 
Nábelekné Dobrovócki Adrienn élelmezésvezető közölte, hogy a bizottsági ellenőrzés során 
megkérdezték tőle, hogy miért nem fejtenek a konyhai dolgozók babot a nyári leállás ideje alatt? Ezen 
kívül a polgármester úr szinte odadobta a havi megtakarításról szóló jelentését, hogy mit akar ő ezzel. 
 
Csonka Ferencné PEB elnök kijelentette, hogy ő a hűtővel kapcsolatban tett fel kérdést, valamint nem 
bab, hanem borsófejtésről beszéltek az ellenőrzésen. 
 
Garamszegi Géza polgármester visszautasította, hogy ő bármiféle kimutatást visszadobott volna 
Nábelekné Dobrovócki Adriennek. 
 
Arató Balázs külső tag megjegyezte, hogy a konyhán 9 millió Ft a hiány, amit csökkenteni kell. A 
nyersanyag norma azért van, hogy azt az alapanyagokra költsék. Javasolta szakértő bevonását a 
konyha további ellenőrzésébe. 
 
Nábelekné Dobrovócki Adrienn élelmezésvezető szerint az is problémát jelent, hogy a szülők össze-
vissza fizetik be az étkezést, hiába van kiírva, hogy mikor kell fizetni, nem tartják be. 
 
Garamszegi Géza polgármester kijelentette, hogy a pénzbefizetésről mindenképpen az 
élelmezésvezetőnek kell gondoskodnia, benne van a munkaköri leírásában. A szülők írásban jelezték 
nemtetszésüket az étkezési térítési díjak befizetésével kapcsolatban. 
 
Arató Balázs külső tag szerint a megbeszélés alkalmával minden felmerülő kérdésre választ kaptak. 
 
Csonka Ferencné PEB elnök elmondta, hogy a főkönyvi számlákat vizsgálta a bizottság, a bevételi 
bizonylatokkal ők nem foglalkoztak.  
 
Nábelekné Dobrovócki Adrienn élelmezésvezető tájékoztatásként elmondta a bizottság tagjainak, 
hogy kizárólag akkor használnak a konyhán mirelit zöldséget, ha másnap olyan ételt főznek, ami nagy 
előkészületet igényel. Ilyen lehet pl. ha krumplit kell pucolni, mivel itt nem 1-2 kg krumpliról van szó, 
hanem 75 kg-ról. Ekkora mennyiséget igen időigényes megpucolni és ilyenkor szoktak mirelit 
zöldséget használni az ételhez.  
 
Wildmann Erika Szoc.Biz. elnök szerint elsődleges dolog, hogy a kiadásokat csökkentsék. Javasolta, 
hogy a bizottságok kérjenek be új szakértői véleményt a konyha működésével kapcsolatban. Az új 
szakértő kérje az élelmezésvezető segítségét, mivel csak egységes erővel tudnak mindent megtenni 
annak érdekében, hogy a kiadások csökkenjenek. Megkérdezte, hogy van-e a Szociális Bizottság 
tagjainak kérdése a napirendi ponthoz? 
 
Monori Szilárd tag támogatta az előzőekben elhangzott felvetést és új szakértői vélemény bekérését. 
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A Szociális Bizottság a határozati javaslatot egyhangú 6 igen szavazattal elfogadta.  
 

Vácrátót Község Önkormányzat Népjóléti, Szociális, Egészségügyi, Oktatási, Nevelési, 
Művelődési, Hírközlési és Sport Bizottságának 4/2012. (IV. 02.) számú határozata: 

Vácrátót Község Önkormányzat Népjóléti, Szociális, Egészségügyi, Oktatási, Nevelési, Művelődési, 
Hírközlési és Sport Bizottsága úgy határoz, hogy új szakértőt javasol megbízni a konyhai 
ellenőrzéssel.  

Határidő: azonnal   Felelős: polgármester, jegyző 
 

Csonka Ferencné PEB elnök megkérdezte a Pénzügyi Bizottság tagjait, hogy van-e más javaslatuk? 
 
A Pénzügyi Bizottság a határozati javaslatot egyhangú 6 igen szavazattal elfogadta.  
 

Vácrátót Község Önkormányzat Pénzügyi, Ügyrendi, Ellenőrzési, Gazdasági, 
Településfejlesztési Környezetvédelmi Bizottságának 6/2012. (IV. 02.) számú határozata: 

Vácrátót Község Önkormányzat Pénzügyi, Ügyrendi, Ellenőrzési, Gazdasági, Településfejlesztési 
Környezetvédelmi Bizottsága úgy határoz, új szakértőt javasol megbízni a konyhai ellenőrzéssel.  
 

Határidő: azonnal   Felelős: polgármester, jegyző 
   
Nábelekné Dobrovócki Adrienn élelmezésvezető megkérdezte, hogy mit ért hiányon a bizottság? 
 
Csonka Ferencné PEB elnök elmondta, hogy a kiadási oldalon nem csak a számlák jelennek meg, 
hanem a dolgozók bére és a konyhai rezsi is. A pénzügyi előadók ugyanis elmondták, hogy a 
kiadásokban kizárólag a gázszámlák összegei szerepelnek, a többi rezsi nincs ott kimutatva, mivel nem 
bontják szét a számlákat, mivel a konyha nem rendelkezik külön almérővel, csak a gázóra kapcsán. 
2012. évben a konyha hiánya 9 millió Ft, ezt a hiányt csökkenteni kell. Tudják a bizottságok, hogy a 
közétkeztetés nem nyereséges, de a hiányt valamilyen formában le kell faragni.  
 
Nábelekné Dobrovócki Adrienn élelmezésvezető szerint tehát kijelenthető, hogy a hiány nem az ő 
hibájából adódik! 
 
Csonka Ferencné PEB elnök kijelentette, hogy a bizottsági ellenőrzés alkalmával kizárólag a bevételt 
és a kiadást ellenőrizték, szakmai oldalról nem ellenőrizték a konyhát.  
 
Csonka Ferencné és Wildmann Erika  mivel több hozzászólás és napirendi pont nem volt mindenki 
megjelenését megköszönte és az ülést bezárták. 
 

Kme. 
 

 
 
 
 Csonka Ferencné  Wildmann Erika   Mikes Nóra 
       elnök            elnök        jegyzőkönyv-vezető 
 
 
 
 
 
 
 
 


